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    Protokół nr 8/2019 

 

z posiedzenia Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miejskiej w Tarnowie,                         

które odbyło się w dniu 17 czerwca 2019 r. w budynku Urzędu Miasta Tarnowa przy  

ul. Gooldhammera 3 (sala nr 8) w godzinach od 14.30 do 16.00 

W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Komisji: Piotr Górnikiewicz, Krzysztof 

Janas, Stanisław Klimek, Sebastian Stepek i Marian Wardzała. 

Lista obecności stanowi załącznik nr1 niniejszego protokołu. 

 

W spotkaniu uczestniczyli zaproszeni goście:   

1) Dyrektor Wydziału Sportu – P. Marek Baran  

2) Dyrektor Tarnowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji – P. Edward Rusnarczyk 

3) Przewodniczący Rady Sportu, MUKS 1811 – P. Marek Niemczura 

4) Stowarzyszenie Kępa Sport – P. Leszek Kępiński 

5) MUKS 1811 – P. Łukasz Stawarz 

6) Runmageddon – P. Jacek Brzeziński 
 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr2 

 

Witając przybyłych gości i członków Komisji Przewodniczący Piotr Górnikiewicz  rozpoczął 

posiedzenie. Przedstawił zaplanowany porządek obrad – wszyscy radni głosowali 

jednomyślnie za przyjęciem i jego realizacją.  

 

 Porządek posiedzenia (zał. nr3) 

1. Akcja „Lato w mieście” – omówienie przygotowania do wakacji 2019. 

2. Omówienie generalnego wsparcia Gminy Miasta Tarnowa na rzecz sportu dzieci  

i młodzieży w 2019 r. 

3. Spotkanie z tarnowskimi klubami prowadzącymi sekcje koszykówki.   

4. Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa o przyznanych w 2019 r. laurach dla 

najlepszych sportowców i trenerów.   

5. Sport masowy – strategia, plany i zaangażowanie Miasta w organizowanie 

cyklicznych imprez masowych.  

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Ad. 1. Akcja „Lato w mieście” – omówienie przygotowania do wakacji 2019. 

Przewodniczący Piotr Górnikiewicz udzielił głosu Dyrektorowi Wydziału Sportu. Pan Marek 

Baran opatrzył komentarzem przedłożoną informację o stanie przygotowania do Programu 

„Lato w mieście – bezpieczne wakacje Tarnów 2019. 

 

1Lista obecności członków komisji 
2Lista obecności zaproszonych gości 
3Porządek obrad 
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Przewodniczący Piotr Górnikiewicz pytał, czy wystarczy miejsc dla wszystkich chętnych 

uczestników. Dyrektor wyjaśnił, że przygotowano 1383 miejsca i jeśli dodamy półkolonie 

organizowane przez Pałac Młodzieży i szkoły podstawowe niepubliczne to ich liczba będzie 

jeszcze większa. Zapewnił, że miejsc wystarczy dla wszystkich chętnych. 

Innych pytań nie zadawano, Komisja przyjęła do wiadomości przedmiotowy materiał  

(zał. nr4). 

Ad. 2. Omówienie generalnego wsparcia Gminy Miasta Tarnowa na rzecz sportu dzieci  

i młodzieży. 

Dyrektor Wydziału Sportu przekazał radnym informacje na temat wsparcia finansowego 

Gminy Miasta Tarnowa na rzecz sportu dzieci i młodzieży. W 2017 r. dotacje wyniosły ponad 

2,4 mln, w 2018 r. powyżej 2,5 mln a w 2019 r. zaplanowano na ponad 3 mln. Ponadto 

realizowano bezpłatne i ulgowe wstępy na pływalnie letnie, lodowiska i baseny oraz dopłaty 

do wstępów za 1zł w ramach akcji letnich i zimowych. W obiektach zarządzanych przez 

TOSiR stosuje się także opłaty ulgowe dla zorganizowanych grup członków stowarzyszeń 

sportowych, mających siedzibę na terenie GMT w kategoriach wiekowych dzieci i młodzieży 

i dotyczą sal sportowych, boisk i hali przy ul. Krupniczej (wsparcie ma tendencję rosnącą, jest 

więcej zniżek).   

Głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący podziękował Dyrektorowi za 

udzielone informacje.  

Ad.3. Spotkanie z tarnowskimi klubami prowadzącymi sekcje koszykówki.   

Przewodniczący Piotr Górnikiewicz poinformował, że do Komisji wpłynął materiał MKS 

Pałac Młodzieży w Tarnowie – „Sekcja koszykówki kobiet” (zał. nr5). Z uwagi na 

usprawiedliwioną nieobecność Wiceprezesa Zarządu MKS PM Tarnów nie kontynuowano 

dyskusji. Materiał przez Komisję został przyjęty. 

Następnie głos zabrał Prezes Międzyszkolnego Uczniowskiego Klubu Sportowego 1811. Pan 

Marek Niemczura omówił działalność sekcji koszykówki wg poniższych zagadnień: 

▪ Działalność klubu koszykarskiego nabrała tempa i jest rozwijana od 5 lat (po 

przejęciu sekcji koszykówki Unii Tarnów zbudowano od podstaw piramidę 

szkoleniową w każdej kategorii, jedyny w Tarnowie klub z sekcją koszykówki 

chłopców),  

▪ Wymienił szereg sukcesów (m.in. w 2018 r. wejście do II Ligi zdobyte swoimi 

wychowankami), 

▪ Działania wspomagające piramidę szkoleniową i realizowanie Programu „Bawmy się 

w koszykówkę”, 

 

4 Informacja o stanie przygotowania do Programu „Lato w mieście – bezpieczne wakacje Tarnów 2019” 
5 Sprawozdanie z działalności sekcji koszykówki kobiet w MKS Pałac Młodzieży w Tarnowie. 
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▪ Utworzenie 3 ośrodków szkoleniowych prowadzonych w Szkole Podstawowej nr 3, 

Szkole Podstawowej nr 17 i Szkole Podstawowej nr 18 w Tarnowie (prowadzenie 

zajęć odbywa się w różnych grupach wiekowych). MUKS 1811 ubiega się o środki 

finansowe z Ministerstwa Sportu i Turystyki z przeznaczeniem na szkolenie 

młodzieży, na dzień dzisiejszy wniosek nie został odrzucony, jest na liście 

oczekujących, 

▪ Zajęcia sportowe odbywają się na 3 obiektach (hala sportowa: MDS w Mościcach, 

TOSiR przy ul. Krupniczej i XXI LO Sportowego przy ul. Szujskiego). Corocznie  

w miesiącach letnich organizowana jest akcja „Lato z koszykówką”, a zimą liczne 

obozy sportowe. Regularnie odbywają się imprezy o zasięgu międzynarodowym –  

Memoriały M. Smętka,  

▪ Kadrę 72 zawodników trenuje 5 trenerów (od nowego sezonu będzie 4 trenerów),  

▪ Wysoki poziom zawodników (corocznie po 4-5 zawodników jest powoływanych do 

kadry Małopolski),   

▪ Współpraca z krakowskimi klubami (zawodnicy MUKS 1811, na podstawie umowy 

szkoleniowej mogą jednocześnie uczestniczyć w rozgrywkach innych klubów), 

▪ W m-cu czerwcu br. kończy się umowa sponsoringu z Grupą Azoty S. A.  

Pan Marek Niemczura poruszył kwestię pozyskiwania sponsorów, rozmawiano  

o kosztach utrzymania i przyszłości klubu. 

Przewodniczący Piotr Górnikiewicz wyraził zdanie, że piłka siatkowa i koszykówka, jeśli 

chodzi o sponsorów to są w podobnej sytuacji. Powiedział, że na obecną chwilę pojawia się 

coraz więcej sygnałów ze strony Grupy Azoty S. A., że utrzymują trzy dyscypliny sportowe,  

a te które rozgrywają w ligach centralnych (sekcje siatkówki i koszykówki) powinny być 

finansowane przez miasto. Poinformował, że dopyta i wyjaśni ten temat.  

Radny Stanisław Klimek pogratulował sukcesów sportowych. W nawiązaniu do wypowiedzi 

Pana Niemczury chciał wiedzieć, czy są chętni do trenowania koszykówki, a jeśli tak to  

z jakich okolic pochodzą. Uzyskał informację, że wśród chłopców wzrosło zainteresowanie 

koszykówką, na dzień dzisiejszy jest 4 chłopców spoza Tarnowa. Jednak częstym powodem 

rezygnacji młodzieży z udziału w treningach są czasochłonne dojazdy. W dalszej części 

wspólnie prowadzono dyskusję o rozgrywkach ligowych i kosztach z nimi związanych. 

Pan Łukasz Stawarz wspomniał, że sekcja koszykówki mężczyzn nie dysponuje tak dobrą 

bazą jak sekcja kobiet. Za korzystanie z obiektów (już po przejęciu obiektów Unii przez 

TOSiR) klub płaci znacząco. Wszystkie dotacje przyznawane przez miasto na sport dzieci  

i młodzieży praktycznie pokrywają koszty wynajmu hali.  

W tym miejscu rozmawiano o warunkach trenowania na obiektach sportowych, w tym 

obiektach TOSiRu. Dyrektor Edward Rusnarczyk na prośbę Przewodniczącego odpowiedział 

wyczerpująco na pytania związane z możliwością stosowania niższych opłat dla klubów oraz 

zniżek dla młodzieży szkolnej, w dalszej części przedstawił koszty związane z utrzymaniem 

miejskiej bazy sportowej i sytuację finansową ośrodka. 

Komisja jednogłośnie była zdania, że należy przeanalizować możliwości wynajmu obiektów 

sportowych Tarnowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji dla klubów sportowych prowadzących 
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sekcje inne niż senior na preferencyjnych warunkach (za symboliczną złotówkę). Za takim 

wnioskiem głosowało 5 radnych. 

Na tym Komisja zakończyła omawianie punktu posiedzenia. 

Ad. 4.Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa o przyznanych laurach dla najlepszych 

sportowców i trenerów.   

Komisja zapoznała się z Informacją Prezydenta Miasta Tarnowa o przyznanych laurach dla 

najlepszych sportowców i trenerów (zał. nr6). Dyrektor Wydziału Sportu Marek Baran 

przedłożył Komisji wykaz przyznanych nagród sportowych za osiągnięte w 2018 r. wysokie 

wyniki sportowe we współzawodnictwie krajowym i międzynarodowym oraz wyróżnień  

za działalność społeczną na rzecz tarnowskiego sportu. Pan Dyrektor poinformował,  

że wręczenie nagród i wyróżnień odbyło się dnia 11 kwietnia 2019 r. o godz. 17.00  

w Tarnowie-Mościcach. Wręczono 145 nagród i 19 wyróżnień, nagrodzonych zostało  

12 klubów, na nagrody przeznaczono kwotę 175.000,00 zł (wysokość nagród od 385,00 zł  

do 3.300,00 zł).  

Dyskusji w tym temacie nie podjęto. Radni informację przyjęli. 

 

Ad.5. Sport masowy – strategia, plany i zaangażowanie Miasta w organizowanie 

cyklicznych imprez masowych. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Piotr Górnikiewicz. Komisja zastanawiała 

się, czy jest możliwe wydzielenie puli pieniężnej ze środków z zakresu sportu (klasyfikacja  

w uchwale budżetowej) na imprezy dedykowane np. na imprezy masowe. Komisja 

prowadziła dyskusję na powyższe. Następnie omawiała system finansowania klubów 

sportowych, a Dyrektor Marek Baran przypomniał procedury przyznawania nagród (przy 

omawianej kwestii wspólnie zastanawiano się nad nowymi rozwiązaniami).  

Dyrektor Marek Baran wyjaśnił, że od kilku lat Miasto na organizację wszystkich imprez 

masowych z budżetu przeznacza kwotę 100.000,00 zł. Zaznaczył, że coraz więcej podmiotów 

składa wnioski o dofinansowanie masowych imprez sportowych (np. biegi, jazda na rowerze). 

Zgłosił, że dodatkowo muszą być zabezpieczone środki finansowe na kwestie tzw. alarmowe, 

które przydzielane są w przypadku awansu klubu do rozgrywek centralnych.  

W trakcie omawiania tego punktu wystąpił Pan Leszek Kępiński. Wyraził stanowisko,  

że powinna być osobna pula środków dla klubów sportowych, które organizują swoje 

zawody, a osobna na imprezy masowe (biegi, rowery i inne). Jego zdaniem pula środków na 

imprezy masowe powinna być ograniczona do 5 imprez: 

1. Tarnowski Bieg Leliwitów (organizowany przez 36 lat), 

2. Bieg Pamięci Żołnierzy Wyklętych (aby podtrzymać narodową tradycję), 

 

 

6 Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa o przyznanych laurach dla najlepszych sportowców i trenerów. 



Protokół nr 8 z posiedzenia Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki w dniu 16 czerwca 2019 r. 

 

5 
 

3. Bieg im. trenera Emila Wzorka, 

4. Impreza MTB, którą od 25 lat organizuje Stowarzyszenie Sportowe Sokół Tarnów, 

5. Impreza organizowana przez kilka lat przez Stowarzyszenie „Sokół-Świat Pracy” pn. 

Bieg Sztafetowy Konstytucji 3 Maja. 

Uzasadniając swoją opinię podkreślił, że są to imprezy znane i przynoszą największą reklamę 

dla naszego miasta. Dodał, że organizatorem tych imprez jest Stowarzyszenie „Sokół”, 

Stowarzyszenie „Sokół-Świat Pracy” i Stowarzyszenie „Kępa-Sport”. 

Obecny na posiedzeniu Pan Jacek Brzeziński złożył Komisji propozycje organizowania 

„runmageddonu” w Tarnowie. Na prośbę Przewodniczącego przekazał podstawowe 

informacje dotyczące biegów masowych: 

• jest to organizacja globalna, organizująca w Polsce biegi z przeszkodami 

(powierzchnia potrzebna do zbudowania takiego wydarzenia to 10 – 30 tyś. m2,  

w przypadku Tarnowa to teren Parku Marcinka i okoliczne lasy), 

• przygotowanie takiej imprezy w Tarnowie przyniesie pozytywne korzyści – promocja 

miasta (wszyscy zawodnicy przyjeżdżają na dwa dni przed zawodami i korzystają  

z bazy hotelowej, lokali i restauracji),   

• pomysł zorganizowania runmageddonu w Tarnowie pojawił się w Maroku, 

• ciekawa impreza dla wszystkich grup wiekowych, to biegi nie tylko dla amatorów, 

powstał pomysł zorganizowania biegu ligowego (z udziałem zawodników polskich  

i europejskich), 

• w 2018 roku odbyło się 17 takich imprez, w których uczestniczyło 90 tyś. 

zawodników (co daje średnio 5-6 tyś. osób dorosłych na daną edycje),  

• event trwa 2 dni (w sobotę i niedzielę), dystans liczy od 6 do 12 km, 

• runmageddon organizuje biegi dla dzieci (w roku ubiegłym udział brało 14 tyś. 

małych uczestników). 

Na koniec wspomniał o ekstremalnym biegu z przeszkodami „Runmageddon Global Sahara”,  

który odbył się w Maroku i był jego uczestnikiem. 

W trakcie prowadzonej dyskusji na powyższe, Komisja poparła pomysł organizowania 

masowych biegów ekstremalnych w Tarnowie, a pula środków finansowych  

przeznaczona na imprezy masowe została podzielona na 6 imprez. 

Dyrektor Edward Rusnarczyk, zapytał, jaka musi być deklaracja finansowa miasta, żeby 

odbył się bieg masowy. Pan Jacek Brzeziński odpowiedział, że łączny koszt imprezy 

(dwudniowej) to kwota 100.000,00 zł, to środki pozyskane nie tylko od miasta, lecz  

i sponsorów.  

Przewodniczący Piotr Górnikiewicz dziękując gościom za udział w spotkaniu – zamknął ten 

punkt posiedzenia. 
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Ad.6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.                       

Na ręce Przewodniczącego Komisji wpłynęła prośba o pozytywne zaopiniowanie planowanej 

zmiany „Modernizacji boiska zewnętrznego Pałacu Młodzieży w Tarnowie – nawierzchnia” 

w kwocie 15.000,00 zł na „Zasilenie hali sportowo-widowiskowej Pałacu Młodzieży przy 

ul. Gumniskiej w centralną ciepłą wodę” (zał. nr7) 

Komisja wniosek poparła jednomyślnie (5 radnych) i wystosowała go do Prezydenta Miasta 

Tarnowa. 

              

W dalszej części radni zapoznali się z odpowiedziami: 

1) Na wniosek z dnia 22 maja 2019 r. (znak: KRM.0014.8.20.2019) w sprawie włączenia 

członków Komisji do prac w zespole, który będzie opracowywał i uzgadniał cennik 

wynajmu pomieszczeń w Hali Jaskółka (zał. nr8), 

2) Na wniosek z dnia 22 maja 2019 r. (znak: KRM.0014.8.22.2019) w sprawie 

ufundowania nagrody dla Stowarzyszenia Piłki Ręcznej Tarnów jako wyraz uznania 

za osiągnięcie awansu do Superligi (zał. nr9). 

Obie odpowiedzi zostały przyjęte do wiadomości. 

 

Innych spraw nie poruszano. Przewodniczący Piotr Górnikiewicz uznając porządek obrad za 

zrealizowany, zamknął posiedzenie. 

 

              

 

              Przewodniczący  

          Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki 

 

Piotr Górnikiewicz 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

M. Rybarczyk 

 

 

 

7Kserokopia wniosku o zmianę „Modernizacji boiska zewnętrznego Pałacu Młodzieży w Tarnowie – na „Zasilenie hali 

sportowo-widowiskowej Pałacu Młodzieży przy ul. Gumniska w centralną ciepłą wodę” (znak: PM-DN/2100-I-1/2019 z dnia 

30.05.2019 r.) 
8 Odpowiedź na wniosek Komisji (znak: KRM.0014.8.20.2019) w sprawie włączenia członków Komisji do prac w zespole, 

który będzie opracowywał i uzgadniał cennik wynajmu pomieszczeń w Hali Jaskółka 

9Odpowiedź na wniosek Komisji (znak: KRM.0014.8.22.2019) w sprawie ufundowania nagrody dla Stowarzyszenia Piłki 

Ręcznej Tarnów jako wyraz uznania za osiągnięcie awansu do Superligi 


